

# “Journal of Applied Linguistics and Lexicography”.

Т. 2, № 1

## СОДЕРЖАНИЕ

### **Прикладная лингвистика**

*Левина И. Н.* Изъяснительные конструкции в русском поэтическом дискурсе XXI века: тенденции использования.

### **Современная лексикография**

*Ваулина Е. Ю.* Язык науки в толковом словаре современного русского языка полного типа

*Сергеев М. Л.* Цитаты и ссылки на источники в гуманистической лексикографии (А. Этьенн и его предшественники)

*Степихов А. А., Боровиков Д. Г.* «Словарь редкой лексики по произведениям школьной программы»: методика составления словника и основные принципы лексикографического описания

*Теркулов В. И.* Основные принципы отбора и презентации материала для Толкового словаря сложносокращенных слов русского языка.

*Федотова А. К.* Антонимия в терминологии (по материалам «Словаря русского языка XXI века под ред. Г. Н. Складневской»)

### **Лаборатория лексикографа**

*Чердаков Д. Н.* Новый лингвистический энциклопедический словарь для школьников

# **“Journal of Applied Linguistics and Lexicography”.**

**Vol. 2, no. 1**

## **CONTENTS**

### **Applied Linguistics**

*Levina I. N.* Explanatory structures in the Russian poetic discourse of the XXI century: Tendencies of use.

### **Modern Lexicography**

*Vaulina E. Yu.* Lexicon of science in the full type explanatory dictionary of modern Russian Language

*Sergeev M. L.* Quotations and references in the humanist lexicography (H. Estienne and his predecessors)

*Stepikhov A. A., Borovikov D. G.* “Dictionary of rare terms based on the works of the school curriculum”: methodology for compiling a glossary and the basic principles of lexicographic description

*Terkulov V. I.* The Main Principles of Material Selection and Presentation for Explanatory Dictionary of Compound Words of the Russian language

*Fedotova A. K.* Antonyms in terminology (by the contents of The dictionary of Russian language in the 21<sup>st</sup> century under the editorship of G. N. Sklyarevskaya).

### **The Lexicographer’s Lab**

*Cherdakov D. N.* New linguistic encyclopedic school dictionary